
 DAVORKA MOSLAVAC FORJAN: 

 - Zahvaljujem. Dobro jutro svima! 

 Moje današnje pitanje posvećeno je problematici vezano uz dobrovoljno vatrogasno 

društvo u gradu Zagrebu. U gradu naime postoji problem s velikim brojem dobrovoljnih 

vatrogasnih društava koja nemaju potpisan nikakav dokument temeljem kojega koriste gradsko 

zemljište desetljećima. Trenutno dobrovoljna vatrogasna društva igraju na kartu dosjelosti 

temeljem koje bi pravno mogli tražiti zemljište u vlasništvu od Grada nakon isteka četrdeset 

godina korištenja računajući od 1991. godine.  

Javno se o tom problemu nije mnogo polemiziralo budući da je postojao opravdani strah DVD-

a od uskraćivanja korištenja prostora za vatrogastvo zbog na primjer atraktivnosti pozicije u 

naseljima gdje se oni nalaze a time i gubitka mogućnosti stjecanja vlasništva na zemljištu putem 

dosjelosti.  

 Gradska skupština Grada Zagreba donijela je 15. travnja 2014. Zaključak o rješavanju 

imovinsko-pravnih odnosa s dobrovoljnim vatrogasnim društvima na području Grada Zagreba 

kojim Grad Zagreb u skladu sa Zakonom o vatrogastvu i Zakonom o udrugama priznaje pravo 

vlasništva onim dobrovoljnim vatrogasnim društvima na području Grada Zagreba koja su u 

trenutku donošenja tog zaključka imala papirnato pokriće korištenja te time dobila mogućnost 

ostvarivanja vlasništva nad istima. 

 Dakle, moje pitanje gospodinu gradonačelniku i apel da se to što prije riješi jest na koji 

način će biti riješeno darivanje zemljišta ili barem davanje koncesije onim DVD-ima koji su u 

stalnom korištenju ali koji nemaju pravni dokument potpisan s Gradom za korištenje i stoga ne 

mogu dobiti u vlasništvo spomenuti prostor odnosno zemljište?  

Po sređivanju vlasništva ili dobivanju koncesije takvi DVD-ovi bi bili u poziciji da se natječu 

na primjer za EU fondove čime bi i sam Grad itekako profitirao. I na kraju želim reći da je 

zapravo apsurd da Grad trideset godina nije riješio ovaj problem. Hvala vam lijepo.  

I molim pisani odgovor. Hvala lijepo. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Zahvaljujem zastupnici. 

 Odgovor će dati gradonačelnik Grada Zagreba Tomislav Tomašević. 

 

 TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

 - Zahvaljujem na pitanju. Djelomično ste dali dio odgovora kada ste opisivali tu 

problematiku vezanu za dosjelost i dokaz dosjelosti DVD-a da neprekidno koriste zemljište 

koje bi im onda na taj način moglo biti priznato i pravo.  

 Što se tiče onih koji nemaju takve pisane dokaze ono što se traži je pravni temelj zapravo 

na davanje tog zemljišta u trajno korištenje. Budući da DVD-i imaju status legalni kakav imaju 

znači mi trebamo isto tako poštivati zakone i na neki način ne možemo samo tako bilo kome 

dati u trajno korištenje bez nekakve procedure, natječaja itd. Tako da u tom smislu tražimo 

pravni temelj da se to riješi. I dobiti ćete pisani odgovor.  

 


